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Spørgsmål nr. 658 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for ministerens foreløbige vurdering 

af forsøget med sikkerhedskontrol ved retterne, både for så vidt 

angår kropsscannere og taskescannere?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Domstolsstyrelsen, der har oplyst følgende:  

 

”I starten af 2015 besluttede Domstolsstyrelsens bestyrelse at 

iværksætte en tidsbegrænset ordning med fast adgangskontrol i 

Københavns Byret, Retten på Frederiksberg, Retten i Aarhus, 

Retten i Glostrup og Retten i Aalborg. Forsøgsordningen star-

tede i juni 2015 og løb i første omgang over ca. 1 år. I slutnin-

gen af december 2015 besluttede bestyrelsen at forlænge ord-

ningen til og med december 2016.  

 

I forbindelse med adgangskontrollen benyttes der ved flere ret-

ter røntgenscannere, når de besøgendes tasker mv. skal kon-

trolleres. Ordningen omfatter derimod ikke kontrol ved hjælp 

af kropsscannere.  

 

De foreløbige tilbagemeldinger er, at ordningen fungerer til-

fredsstillende, og at brugerne generelt er positive. Adgangs-

kontrollen har hverken givet anledning til lange køer eller kon-

fliktoptrapning, som ellers var en bekymring inden ordningens 

start.  

 

Domstolsstyrelsen forventer, at bestyrelsen vil tage stilling til 

evaluering af ordningen, herunder brugernes tilbagemeldinger, 

i løbet af sommeren 2016.” 

 

 

 

 

 

 


